



Canadian Association
of Physicists

Association canadienne
des physiciens et physiciennes

555 Hall Avenue East, Suite 2
555, avenue Hall Est, bureau 2
Renfrew, ON K7V 4M7

T. : 343-361-3326 |
info@cap.ca | www.cap.ca |



BIOGRAPHY / BIOGRAPHIE

Jenny Kliever

2022/23 Director of Communications
Directrice des Communications

Jenny Kliever has a B.Sc. in Physics from the University of Guelph and a Graduate Diploma in Science Communication from Laurentian University. She is currently a PhD student in Carleton University's School of Journalism and Communication. She has held communications roles at SNOLAB, the Canadian Association of Physicists, and the Barcelona Institute of Science and Technology (BIST), and has worked as a freelance consultant for science communications projects in Canada, Spain, and Argentina.

Jenny's experience includes overseeing internal and external communications, media relations, events, and conferences within scientific institutes, and managing branding, developing annual action plans, preparing extensive reports for boards of trustees, and implementing communications and press strategies. Jenny also has extensive experience writing engaging content about science, leading outreach initiatives, and translating Spanish to English scientific content. Jenny recently began her PhD in Communication, where her research explores the role of emotions such as awe and wonder in the framing of science in popular media.

Jenny is a member of the Science Writers & Communicators of Canada, has published in scientific journals, and has received numerous scholarships and awards for her emerging scholarship in science communication research.



Jenny Kliever est titulaire d'un B.Sc. en physique de l'Université de Guelph et d'un diplôme d'études supérieures en communication scientifique de l'Université Laurentienne. Elle est actuellement étudiante au doctorat à l'École de journalisme et de communication de l'Université Carleton. Elle a occupé des postes de communication au SNOLAB, à l'Association canadienne des physiciens et physiciennes et à l'Institut des sciences et technologies de Barcelone (BIST). Elle a également travaillé en tant que consultante indépendante pour des projets de communication scientifique au Canada, en Espagne et en Argentine.

L'expérience de Jenny comprend la supervision des communications internes et externes, des relations avec les médias, des événements et des conférences au sein d'instituts scientifiques, ainsi que la gestion de l'image de marque, l'élaboration de plans d'action annuels, la préparation de rapports détaillés pour les conseils d'administration, et la mise en œuvre de stratégies de communication et de presse. Jenny possède également une grande expérience de la rédaction de contenus attrayants sur la science, de la direction d'initiatives de sensibilisation et de la traduction de contenus scientifiques de l'espagnol vers l'anglais. Jenny a récemment entamé un doctorat en communication, dans le cadre duquel ses recherches explorent le rôle des émotions telles que la crainte et l'émerveillement dans le cadrage de la science dans les médias populaires.

Jenny est membre de l'association Science Writers & Communicators of Canada, a publié des articles dans des revues scientifiques et a reçu de nombreuses bourses et récompenses pour ses travaux de recherche sur la communication scientifique.